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8. riadne zasadnutie mestského zastupiteľstva 
konané dňa 14.12.2015  
 
 
Ing. Bulla: 
Na komisii výstavby som požiadal o sprístupnenie informácii o začatých a ukončených 
stavebných konaniach a čiernych stavbách na území mesta. Vedúcou odboru výstavby mi 
bolo odpovedané, že ani ako člen komisie výstavby a majetku, ani ako poslanec nemám, alebo 
poslanci nemáme na takéto informácie právo. Môžem dostať iba počet takých konaní. Toto sa 
uvádza aj v informatívnej správe z komisie výstavby. Preštudoval som si zákon o slobodnom 
prístupe k informáciám č. 211/2000 v ktorom údaje o stavebných konaniach nie sú uvedené 
medzi výnimkami, teda nie sú v paragrafoch 8 - 13 medzi obmedzeným prístupom 
k informáciám. Nenašiel som  v zákone ani odvolávku na stavebný zákon 50/1976, na ktorý 
by sa zákon odvolával ak by sa nejaké obmedzenia na stavebné konania vzťahovalo. Moja 
otázka preto znie – na základe akého zákona nie je možné poslancom alebo členom komisie 
výstavby a majetku alebo aj radovým občanom poskytnúť údaje zo stavebných konaní.  
Ing. Sabaková: 
Stavebné konania a všetky konania podľa stavebného zákona sa riadia stavebným zákonom 
a zákonom o správnom konaní, ktorý jednoznačne hovorí o tom, kto je účastníkom konania 
a kto nie je účastníkom konania, to jedna vec, to sú tí, ktorí môžu do toho zasahovať. Na 
druhej strane, keď sa pýtate na to, že ktorý zákon hovorí o tom, že môžeme alebo nemôžme. 
Stavebný úrad je prenesený výkon štátnej správy, obec ako taká, v rámci stavebných konaní 
vstupuje do týchto konaní len v prípadoch, že sa vyjadruje z pohľadu územnoplánovacej 
dokumentácie. V iných prípadoch, ani obec, ani mestské zastupiteľstvo nemá možnosť 
vstupovať do konaní a takisto tieto konania akože nie sú verejne prístupné. Stavebný úrad má 
povinnosť, nepoviem vám presne z hlavy podľa ktorého paragrafu robiť evidenciu, čiže 
zoznam vydaných povolení pre ministerstvo. Čiže v žiadnom zákone sa nehovorí to, že nemá 
podávať, lebo toto sa v zákonoch akože väčšinou nehovorí, ale jednoducho aj z našich 
usmernení  z ministerstva znejú tak, ako som povedala, nie my nebudeme zverejňovať 
zoznamy občanov, nebudeme sa potom následne súdiť za to, že zverejňujeme niečo,  načo 
nemáme právo. To sa už stalo viackrát v mestách, napr. Banská Bystrica to vlani urobila 
a bola za to pokiaľ viem akože bola na to upozornená ministerstvom, že takéto niečo nepatrí 
do kompetencie úradu zverejňovať. Čiže jednu vec by som poopravila, boli sme na školení, 
kde sme o týchto veciach diskutovali. Áno, môžeme zverejniť zoznam, čo sa týka pokút 
a správnych deliktov. Ani tieto u občanov a fyzických osôb sa nezverejňujú, ale na požiadanie 
je možné zverejniť právnickú osobu, ktorá sa dopustila správneho deliktu.  
Ing. Bulla: 
Ďakujem, ale mne sa nejedná o zverejňovanie, mne sa nejedná o to, že či chceme byť 
účastníkmi konania alebo do toho procesu nejako vstupovať alebo zasahovať, chceme byť iba 
informovaní. Požadoval som informáciu, nič iné, žiadne zverejňovanie, žiadne účastníctvo 
v konaní. Stavebný zákon, konanie podľa stavebného zákona nepodlieha utajovaniu podľa 
zákona o slobodnom prístupe k informáciám, nepatrí medzi utajované skutočností. Ak viete 
niečo opačné, prosím vás dajte mi to písomne, ja si to budem preverovať ďalej. 
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